

「推薦食品生產商註冊」申請  
(適用於出口往內地的指定18類食品) 收費調整  
Revised fee for Application of  
“Recommendation on Food Manufacturer Registration”  
(Applicable to Export of the Specified 18 Categories of  
Food Products to the Mainland)

2024年9月20日

20 September 2024



## 背景 Background

- ◆ 根據中華人民共和國海關總署(海關總署)第248號令《中華人民共和國進口食品境外生產企業註冊管理規定》，所有向中國境內出口食品的境外生產、加工、貯存企業均須獲得海關總署註冊。

According to the Decree No. 248 《Regulations of the People's Republic of China on the Registration and Administration of Overseas Manufacturers of Imported Food》，all overseas manufacturers of production, processing and storage (including food factories and processing plants in Hong Kong) exporting foods to Mainland China are required to register with the General Administration of Customs of the People's Republic of China (GACC).

## 背景 Background

- ◆ 當中的18類食品的境外生產企業須由所在國家（地區）主管當局向海關總署推薦，再由海關總署考慮進行註冊。食物環境衛生署（食環署）是香港認可的主管當局之一，會處理職權範圍內的食物個案。

The overseas manufacturers for the 18 categories of food should be recommended by the competent authorities of their countries/regions, and considered by GACC for registration. Food and Environmental Hygiene Department (FEHD) is one of the recognized competent authorities in Hong Kong, and will handle cases of food products which are under our purview.

## 背景 Background

- ◆ 18類食品包括肉與肉製品、腸衣、水產品、乳品、燕窩與燕窩製品、蜂產品、蛋與蛋製品、食用油脂和油料、包餡麵食、食用穀物、穀物制粉工業產品和麥芽、保鮮和脫水蔬菜以及乾豆、調味料、堅果與籽類、乾果、未烘焙的咖啡豆與可可豆、特殊膳食食品、保健食品。

The 18 categories of food include meat and meat products, casings, aquatic products, dairy products, bird's nests and bird's nest products, bee products, eggs and egg products, edible oils and fats and oilseeds, stuffed pastry products, edible grains, milled grain industry products and malt, fresh and dehydrated vegetables and dried beans, condiments, nuts and seeds, dried fruits, unroasted coffee beans and cocoa beans, foods for special dietary purposes and functional foods.

## 背景 Background

- ◆ 食環署每年均會按收回成本原則檢討及釐定各項政府收費，包括「推薦食品生產商註冊」申請。

FEHD would review on government fees and charges set on a cost recovery basis by year, including Application for “Recommendation on Food Manufacturer Registration”.

## 2024-25財政年度檢討結果 Review Results for Financial Year 2024-25

項目 Item	現時收費 Existing Fee	新收費 New Fee	調整 Adjustment
「推薦食品生產商註冊」申請 Application for Recommendation on Food Manufacturer Registration	\$9,104	<b>\$9,331</b>	+\$227 (+2.49%)

## 新收費實施日期 Implementation date for the new fees

- ◆ 實施「推薦食品生產商註冊」申請新收費的日期擬定於2024年11月1日

The date for implementing the new fee of Application for “Recommendation on Food Manufacturer Registration” is scheduled for 1 November 2024 tentatively

- ◆ 新收費詳情請留意食安中心網頁的最新公布

For details of the new fees, please refer to the latest announcement on the CFS website

## 查詢 Enquiry

	<b>「推薦食品生產商註冊」 Recommendation on Food Manufacturer Registration</b>
食安中心組別 Section of CFS	食物進/出口組 Food Import and Export Section
電話號碼 Telephone No.	2867 5560
傳真號碼 Fax No.	2521 4784
電郵 Email address	fsc@fehd.gov.hk



謝謝  
THANK YOU

